



الجمعية البرلمانية الآسيوية



اجتماع المجلس التنفيذي

مشروع برنامج العمل

26-29 تشرين الثاني / نوفمبر 2023

أنطاليا، تركيا



يوم الوصول	
26 تشرين الثاني/ نوفمبر 2023، الأحد	
<p>◀ وصول المندوبين الى مطار أنطاليا</p> <p>◀ توجه المندوبين إلى فندق ريجنوم كاريا (Regnum Carya Hotel) وتسجيل الوصول</p> <p>العنوان: Kadriye Bölgesi, Üçkum Tepesi Mevkii, Belek, Antalya, Türkiye</p> <p>الهاتف: 0 (242) 710 34 34</p> <p>البريد الإلكتروني: info@regnumhotels.com</p> <p>◀ تسجيل المندوبين في ردهة فندق ريجنوم كاريا</p>	
عشاء مجاني	19:00
المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)	
اليوم الأول	
27 تشرين الثاني/ نوفمبر 2023، الإثنين	
الإفطار	09:00 – 07:00
المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)	
<p>زيارة معالي البروفيسور الدكتور نعمان كورتولموش، رئيس الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا ورئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية من قبل رؤساء وفود الجمعية البرلمانية الآسيوية والأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا III</p>	09:30
<p>◀ الحفل الافتتاحي</p> <p>- النشيد الوطني</p> <p>كلمات افتتاحية</p> <p>- كلمة يلقيها سعادة الدكتور محمد رضا مجيدي، الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية</p>	10:45 – 10:00



<p>- كلمة يلقيها معالي البروفيسور الدكتور نعمان كورتولموش، رئيس الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا ورئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية</p> <p>(إن رؤساء ونواب رؤساء برلمانات الدول الأعضاء هم فحسب من يأخذون الكلمة حسب الترتيب الأبجدي باللغة الإنجليزية).</p> <p>- صورة جماعية</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	
<p>استراحة قهوة</p> <p>المكان: البهو</p>	11:00 – 10:45
<p><u>اجتماع المجلس التنفيذي للجمعية البرلمانية الآسيوية</u></p> <p>(1) إقرار جدول الأعمال</p> <p>(2) انتخاب أعضاء المكتب</p> <p>(3) الكلمة الافتتاحية من قبل معالي السيد عبد القادر أمين اونين، رئيس الاجتماع ورئيس الوفد التركي في الجمعية البرلمانية الآسيوية</p> <p>(4) تقرير سعادة الدكتور محمد رضا مجيدي، الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية</p> <p>(5) تعيين رئيس للجمعية البرلمانية الآسيوية للفترة 2024 – 2025</p> <p>(6) تعيين نواب رئيس للجمعية البرلمانية الآسيوية للفترة 2024</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	12:00 – 11:00
<p>الغداء</p> <p>المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)</p>	13:00 – 12:00
<p><u>النظر في مشاريع قرارات اللجان الدائمة:</u></p> <p>اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية للجمعية البرلمانية الآسيوية</p> <p>1- مشروع قرار بشأن دعم البرلمانات الآسيوية الثابت للشعب الفلسطيني</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	15:00 – 13:30



استراحة قهوة المكان: البهو	15:30 – 15:00
● اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط للجمعية البرلمانية الآسيوية 1- مشروع قرار بشأن تخطيط موازنة الجمعية البرلمانية الآسيوية المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا	17:00 – 15:30
عشاء رسمي (سيتم التأكيد لاحقاً) المكان: الزبي الرسمي: بدلة/الزبي الوطني	21:00 – 19:00
اليوم الثاني 28 تشرين الثاني/ نوفمبر 2023، الثلاثاء	
الإفطار المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)	09:00 – 07:00
اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية للجمعية البرلمانية الآسيوية 1. مشروع قرار حول إجراءات تعزيز التنوع الثقافي وحماية التراث الثقافي في آسيا 2. مشروع قرار حول التكامل الآسيوي عبر تكنولوجيا المعلومات والاتصالات 3. مشروع قرار حول التعاون في مجال العدالة الصحية في آسيا 4. مشروع قرار حول البرلمانين الآسيويين ضد الفساد 5. مشروع قرار حول النساء البرلمانيات في الجمعية البرلمانية الآسيوية 6. مشروع قرار حول تعزيز الحوار والوثام بين أتباع أديان العالم 7. مشروع قرار حول التعاون القانوني والتشريعي في محاربة تهريب المواد الثقافية في آسيا 8. مشروع قرار حول التعاون الفعال في محاربة الإتجار غير المشروع بالمخدرات في آسيا 9. مشروع قرار حول المساعدة الإنسانية للجمهورية العربية السورية وجمهورية العراق والجمهورية اليمنية وغزة وميانمار التي هي على حافة الكارثة الإنسانية (مؤجل) 10. مشروع قرار حول حماية وتعزيز حقوق العمال المهاجرين في آسيا (مؤجل)	10:45 – 09:30



<p>11. مشروع قرار حول تعزيز تنشئة الأطفال والشباب المتميزة في سبيل مجتمع مستدام في آسيا</p> <p>12. مشروع قرار حول مجتمع المسنين في آسيا</p> <p>13. مشروع قرار حول التنمية البشرية في آسيا</p> <p>14. مشروع قرار بشأن التعاون السياحي في آسيا (استبدل مشروع القرار هذا بمشروع قرار مدمج قدمته الجمهورية الإسلامية الإيرانية وتركيا. وسيتم النظر في الوثيقة المدمجة خلال الاجتماع المقبل للجنة الدائمة).</p> <p>15. مشروع قرار حول التعاون السياحي المستدام في آسيا (استبدل مشروع القرار هذا بمشروع قرار مدمج قدمته إيران وتركيا. وسيتم النظر في الوثيقة المدمجة خلال الاجتماع المقبل للجنة الدائمة).</p> <p>16. مشروع قرار حول لجنة المرأة</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	
<p>استراحة قهوة</p> <p>المكان: البهو</p>	<p>11:00 – 10:45</p>
<p>● اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة</p> <p>1. مشروع قرار بشأن إنشاء سوق طاقة آسيوي</p> <p>2. مشروع قرار بشأن القضايا البيئية</p> <p>3. مشروع قرار الشؤون المالية: ضمان الجهود المبذولة من أجل النمو الاقتصادي (مؤجل)</p> <p>4. مشروع قرار بشأن القضاء على الفقر</p> <p>5. مشروع قرار بشأن "دور برلمانات الجمعية البرلمانية الآسيوية في دعم تنفيذ أهداف التنمية المستدامة"</p> <p>6. مشروع قرار بشأن المياه والصرف الصحي في آسيا للجميع</p> <p>7. مشروع قرار بشأن المبادرة المالية الآسيوية المتعلقة بالمناخ</p> <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	<p>12:00 – 11:00</p>



<ul style="list-style-type: none"> • إنشاء "لجنة المرأة" • فريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية • ما يستجد من أعمال • اختتام الاجتماع <p>المكان: مركز المؤتمرات/قاعة كاريا</p>	13:00 – 12:00
<p>غداء مجاني</p> <p>المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)</p>	14:00 – 13:00
<p>برنامج اجتماعي (سيتم التأكيد لاحقاً)</p> <p>- زيارة قلعة أنطاليا</p>	18:00 – 15:00
<p>العودة الى الفندق</p>	18:30
<p>عشاء مجاني</p> <p>المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)</p>	19:00
<p>يوم المغادرة</p> <p>29 تشرين الثاني/ نوفمبر 2023، الأربعاء</p>	
<p>الإفطار</p> <p>المكان: مطعم أوليف (Olive Restaurant)</p>	08:30 – 07:00
<p>→ مغادرة الوفود</p>	





Asian Parliamentary Assembly
The Executive Council Meeting



DRAFT WORKING PROGRAM

26-29 November 2023

Antalya, TÜRKİYE

ARRIVAL DAY
26 November 2023, Sunday

	<ul style="list-style-type: none">➤ Delegates arrive in Antalya Airport➤ Delegates proceed to check in at Regnum Carya Hotel <p style="text-align: center;">Address : Kadriye Bölgesi, Üçkum Tepesi Mevkii, Belek, Antalya, Türkiye Phone: 0 (242) 710 34 34 E-Mail: info@regnumhotels.com</p> <ul style="list-style-type: none">➤ Registration of Delegates at Regnum Carya Hotel Lobby
--	---

19:00	Free Dinner Venue: Olive Restaurant
-------	---

DAY ONE
27 November 2023, Monday

07:00 - 09.00	Breakfast Venue: Olive Restaurant
---------------	---

09.30	❖ Courtesy Call on H.E. Prof. Dr. Numan KURTULMUŞ , Speaker of the Grand National Assembly of Türkiye and President of APA by Heads of APA Delegations and Secretary General of APA <i>Venue: Convention Center / Carya III Hall</i>
-------	--

10.00 – 10.45	<ul style="list-style-type: none">➤ INAUGURAL CEREMONY– National Anthem <p style="text-align: center;"><u>Opening remarks</u></p> <ul style="list-style-type: none">- Address by H.E. Dr. Mohammad Reza MAJIDI, APA Secretary-General– Address by H.E. Prof. Dr. Numan KURTULMUŞ, Speaker of the Grand National Assembly of Türkiye and President of APA <p style="text-align: center;"><i>(Only the Speakers and Deputy Speakers of the Parliaments of member countries shall address according to English alphabetical order.)</i></p> <ul style="list-style-type: none">– Family Photo <p style="text-align: center;"><i>Venue: Convention Center / Carya Hall</i></p>
---------------	---

10.45- 11.00	Coffee Break Venue: Foyer
--------------	---

11.00 -12.00	<u>APA Executive Council Meeting</u> <ol style="list-style-type: none">1. Adoption of Agenda2. Election of the Bureau3. Speech by the Mr. Abdulkadir Emin ÖNEN, Chairperson and Head of Turkish APA Delegation4. Report by H.E Dr. Mohammad Reza MAJIDI, Secretary General of APA5. Nomination of APA President for 2024-20256. Nomination of Vice Presidents for 2024 <p style="text-align: center;"><i>Venue: Convention Center / Carya Hall</i></p>
--------------	---

12.00- 13.00	Lunch Venue: Olive Restaurant
13.30 – 15.00	<u>CONSIDERATION OF DRAFT RESOLUTIONS OF STANDING COMMITTEES ON:</u> APA STANDING COMMITTEE MEETING ON POLITICAL AFFAIRS 1- Draft Resolution on Asian Parliaments Unwavering Support for the Palestinian People Venue: Convention Center / Carya Hall
15.00 - 15.30	Coffee Break Venue: Foyer
15.30 – 17.00	• APA STANDING COMMITTEE MEETING ON BUDGET & PLANNING 1- Draft Resolution on Planning of APA Budget Venue: Convention Center / Carya Hall
19.00 - 21.00	Official Dinner (TBC) Venue: Dress Code: Lounge suit/National dress
DAY TWO 28 November 2023, Tuesday	
07.00 - 09.00	Breakfast Venue: Olive Restaurant
09.30 – 10.45	• APA STANDING COMMITTEE MEETING ON SOCIAL AND CULTURAL AFFAIRS 1- Draft Resolution on Measures to Promote Cultural Diversity and Protect Cultural Heritage in Asia 2- Draft Resolution on Asian Integration through Information and Communication Technology 3- Draft Resolution on Collaboration on Health Equity in Asia 4- Draft Resolution on Asian Parliamentarians Against Corruption 5- Draft Resolution on APA Women Parliamentarians 6- Draft Resolution on Promoting Dialogue and Harmony among Followers of World Religions 7- Draft Resolution on Legal and Legislative Cooperation in Combating the Smuggling of Cultural Items in Asia 8- Draft Resolution on Effective Cooperation in Combating Illicit Drug Trafficking in Asia 9- Draft Resolution on Humanitarian Aid to Syria, Iraq, Yemen, Gaza and Myanmar on the Verge of the Humanitarian Catastrophe (Deferred) 10- Draft Resolution on Protection and Promotion of the Rights of Migrant Workers in Asia (Deferred) 11- Draft Resolution on the Promotion of Quality Child and Youth Development for Sustainable Society in Asia 12- Draft Resolution on Ageing Society in Asia

	<p>13- Draft Resolution on Human Development in Asia 14- Draft Resolution on Tourism Cooperation in Asia: (This draft resolution was replaced by a merged draft resolution sponsored by Iran and Türkiye. The merged document will be considered during the next Standing committee meeting.) 15- Draft Resolution on Sustainable Tourism Cooperation in Asia: (This draft resolution was replaced by a merged draft resolution sponsored by Iran and Türkiye. The merged document will be considered during the next Standing committee meeting.) 16- Draft Resolution on the Commission on Women</p> <p>Venue: Convention Center / Carya Hall</p>
10.45 - 11.00	<p>Coffee Break Venue: Foyer</p>
11.00 -12.00	<p>• APA STANDING COMMITTEE MEETING ON ECONOMIC AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT</p> <p>1- Draft Resolution on the Establishment of an Asian Energy Market 2- Draft Resolution on Environmental Issue 3- Draft Resolution on Financial Affairs: Ensuring Efforts for Economic Growth (Deferred) 4- Draft Resolution on Poverty Eradication 5- Draft Resolution on “The Role of APA Parliaments in Supporting the Implementation of the Sustainable Development Goals” 6- Draft Resolution on Water and Sanitation in Asia for All 7- Draft Resolution on Asian Climate Financial Initiative</p> <p>Venue: Convention Center / Carya Hall</p>
12.00 – 13.00	<ul style="list-style-type: none"> • Establishment of “Commission on Women” • Working Group on Statutory Documents • Any other matters • Closing the meeting <p>Venue: Convention Center / Carya Hall</p>
13.00 - 14.00	<p>Free Lunch Venue: Olive Restaurant</p>
15.00 – 18.00	<p>Social Program - Visit to Antalya Castle</p>
18.30	<p>Return to the hotel</p>
19.00	<p>Free Dinner Venue: Olive Restaurant</p>

DEPARTURE DAY
29 November 2023, Wednesday

07.00-08.30

Breakfast

Venue: Olive Restaurant

✈ Departure of Delegates